



Thurø Lokalråd

Referat fra møde i Thurø Lokalråd tirsdag 07.10.25

Afbud fra Marianne Gellert og Hans Bæk samt Anne Mette Emanuel

Dagsorden:

1. Nyt fra formanden
2. Driftsøkonomi, Ingeborg
3. Fornyet henvendelse til kommunen vedr. trafiksanering på Bergmannsvej
4. Kommunen er kontaktet i forhold til lokalplan 640 og tidshorisont
5. Opsamling på Borgerbudget
 - Færdige projekter er annonceret på hjemmeside og FB
 - Toilet ved Revet
 - Hvordan tilgodeser vi skolens elever, som har medvirket til tilblivelse af trafikfigurer?
6. Netværksmøde 09.10, hvem deltager?
7. Hjemmeside:
 - Adgang til kort kun via QR koder
 - Gammel FB side lukkes
8. Bruncharrangement for nytilflyttere, afslag fra Fonden for Fynske Bank, SEAF er søgt 09.09.25
9. Borgerforslag: "Præppe". Er det en idé at lave en lokal beredskabsplan for øen? Kildevand, mængde og vandkvalitet, rensning m.m.
10. Borgerforslag: Etablering af privat alderdomshjem, skønt beliggende
11. Opfølgning på udviklingsplanen, er der forhold vi skal tage fat i som Lokalråd
12. Eventuelt

Ad 1

Vælgermøde.

Mødet skal afholdes i regi af Lokalrådet. Vi drøfter om det udelukkende skal være lokale politikere, alle kommunalpolitikere, repræsentation fra de 5 største partier, dem der er formand for udvalg?

Vi drøfter temaer:

- Trafik
- Seniorboliger
- Natur
- Kultur

Vi indbyder:

- Jesper Kiel
- Rasmus Schødt Kold
- Hanne Ringgaard
- Arne Ebsen
- Anders Johannesen



Thurø Lokalråd

- Karen Kruse

Dato:

04.11.25, kl. 19

Pia og Ingeborg inviterer politikerne (skriver fredag 10.10) (oplæg på 5 min og præciser at de skal forholde sig til Thurø)

Gitte forsøger at få kontakt via telefon til politikerne inden fredag og giver Pia og Ingeborg besked
Det undersøges om Troels Mylenberg kan komme og ellers tager Bruno ordstyrerrollen.

Der skal serveres øl og vand.

Annoncering

Facebook Thurineren og Lokalrådets FB side.

Opslagstavlen ved SPAR

Vi får lavet en streamer til vores generelle banner (tekst: Vælgermøde 04.11. kl. 19)

PHI laver en to-do liste og sender ud. På listen vil der også være plads til spørgsmål som omhandler lokalplan 693

Ad 2

Ikke væsentlige udgifter siden sidste møde

Ad 3

Teknisk forvaltning har lagt en lidt dårlig type asfalt og det kan der ikke laves om på. Fornyet henvendelse hvor vi igen anfører at den er ujævn og allerede slidt visse steder.

Der bliver en ekstra indsnævring ved skolen

På hele strækningen frem til Kroen bliver der 2 i 1 vej.

Ad 4

Kommuneplan 693.

Kommunen har besluttet at der ikke skal afholdes borgermøde med den begrundelse at der ikke er væsentlige ændringer. Fælleshuset, som nu bliver en realitet, er jo et borgerønske. Internt i



Thurø Lokalråd

bebyggelsen er der sket en omlægning af veje, det mener kommunen også er af mindre betydning.

Rema ejer stadig en del af den samlede grund. Man må derfor formode af område C og D først bebygges senere.

Det er ikke skitseret om det er ejer- eller lejeboliger (vedrører ikke kommunen, men er en bygherrebeslutning)

Der er dog stadig lidt uklarheder:

- det skal præciseres hvad fælleshuset indeholde?
- samt evt. flere ting når I får kigget det igennem

Lokalrådet vil bede om svar på uafklarede spørgsmål og benytte høringsfristen (udløb 24.10).

Bruno er tovholder.

Ad 5

Pia ridser kort forløbet op og beretter om spejderhytten, som kommer til at ligge ved siden af på Østerskovvej. Formand for spejderne er kontaktet og han vil tage henvendelse om offentlig brug af toilettet ved spejderhytten med til projektgruppen så vi er sikre på at der ikke kommer til at ligge to offentlige toiletter ved siden af hinanden. Pia fortsætter med fondsansøgninger. Kommunen har bevilliget kr. 5.000 til vedligeholdelse om året.

Ingeborg og Preben vil godt lige kigge ansøgningen igennem inden den sendes til Aage V. Jensens Naturfond. Efter en god gennemgang er fondsansøgningen klar til at blive sendt.

Ad 6

Ingen deltagelse

Ad 7

Information om at Anne Mette er i gang med at ajourføre vores hjemmeside.

Mogens har sendt en mail med links til kortene. Anne Mette har opgaven med at sætte dem ind på vores hjemmeside.



Thurø Lokalråd

Ad 8

2 afslag og nu er Hallbergs familiefond søgt.

Ad 9

Vi støtter op omkring prepping, synes det er relevant og vigtigt.

Lokalrådet tager initiativ til at der dannes en preppinggruppe, hvis formål er: Kortlægning af beredskabsplan for Thurø

Vi spørger Aase om hun vil være tovholder/deltager.

Preben kontakter vandværket i forhold til prøvetagning. Vandværket har sendt forespørgslen videre til Svendborg Kommune og her er svar fra kommunen: 1. Nej, der er ingen kontrol med vandkvaliteten fra kilderne og på spørgsmål 2: Nej, det kan kommunen ikke hjælpe med.

Mogens vil sørge for tegningsmateriale over beskyttelsesrum. Her er linket fra Mogens:
Findbeskyttelsesrum.dk

PHI informerer om hjerteløberordningen som Trygfonden står bag. Det er uklart hvor åben organiseringen er på Thurø. Vi ved at Langeland er godt organiseret på grund af geografiske forhold.

PHI prøver at kontakte Trygfonden for at indhente yderligere information.

Ad 10

Det er ikke en opgave, som Lokalrådet kan rumme.

Ad 11

Udsættes til næste møde.

Ad 12

Mødet 05.11 fastholdes.

Ref. Pia Hilsberg